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Protokół Nr XLIII/2021 

z sesji Rady Gminy Kobylnica  

z dnia 16 grudnia 2021 roku 

Otwarcia XLIII - sesji Rady Gminy Kobylnica dokonał Przewodniczący Rady Leon Kiziukiewicz. 

Głosowanie odbywa się za pośrednictwem systemu e-sesja jak również przez podniesienie ręki – 

głosy liczy Wiceprzewodniczący Rady Janusz Kaszowski. 

Przewodniczący przywitał radnych oraz gości: 

Pana Leszka Kulińskiego – Wójta Gminy Kobylnica 

Panią Izabelę Hubert  – Skarbnika Gminy 

Pana Radosława Krawczyka – Sekretarza Gminy 

Pana Andrzeja Hałuzo – radcę prawnego Urzędu Gminy 

Kierowników referatów UG i Dyrektorów Jednostek Organizacyjnych Gminy. 

Lista obecności w aktach sprawy. 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie XLIII sesji Rady Gminy – stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Kobylnica  w okresie międzysesyjnym. 

4. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Gminy w sprawie: 

1) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na organizowanie publicznego 

transportu zbiorowego, 

2) emisji obligacji Gminy Kobylnica, 

3) zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Warszawie,  

4) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylnica, 

5) uchwalenia budżetu Gminy Kobylnica na rok 2022: 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem oraz ewentualnymi 

autopoprawkami, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku, 

c) przedstawienie opinii Komisji Budżetu Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa oraz wniosków 

radnych, 

d) wystąpienie Wójta Gminy, 

e) debata nad projektem uchwały, 

f) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej, 

6) przyjęcia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Kobylnica, 

7) przyznania honorowego tytułu „Zasłużony dla Gminy Kobylnica”. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Wolne wnioski. 

7. Zakończenie XLIII sesji Rady Gminy Kobylnica. 

Ad. 1 

Na 15 radnych, obecnych na sesji było 14. 

Nieobecny radny – Paweł Pawlak. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 11.00, a zakończyła o godz. 12.59. 

Ad. 2 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący zapytał czy są propozycje lub uwagi do dzisiejszego porządku obrad, który radni 

otrzymali wraz z zaproszeniem i projektami uchwał. 

Nie zgłoszono zmian ani uwag do zaproponowanego porządku obrad. 

Przewodniczący Rady skierował pod głosowanie przyjęcie porządku, który radni otrzymali wraz z 
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zaproszeniem i materiałami na sesję: na 14 radnych biorących udział w głosowaniu: głosowało 14 

radnych „za" przyjęciem porządku obrad. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

Ad.3 

Wójt przedstawił sprawozdanie z pracy w okresie międzysesyjnym (sprawozdanie w aktach sprawy). 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Radna Krystyna Balcerek zapytała o zarządzenie dot. ośrodków zdrowia. 

Wójt wyjaśnił, że ma to związek z kończącymi się umowami najmu. 

Radni Alicja Szymańska i Mieczysław Stępniewski zapytali o miejsca położenia działek wskazanych w 

przedstawionych zarządzeniach dot. Kobylnicy i Sycewic. 

Odpowiedzi dot. położenia działek  udzieliła Pani Kinga Węgrzyńska. 

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie 

przyjęcie sprawozdania z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym: na 14 radnych biorących 

udział w głosowaniu: głosowało 14 „za” za przyjęciem sprawozdania. Sprawozdanie zostało 

przyjęte jednogłośnie. 

Ad. 4 

1.Uchwała Nr XLIII/382/2021 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu na 

organizowanie publicznego transportu zbiorowego 

Projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem i materiałami na sesję. Projekt 

przedstawiono i omówiono na wspólnym posiedzeniu stałych komisji. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Wójt wyjaśnił, że projekt uchwały dot. udzielenia  pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu w 

2022r. w wysokości 130 tyś zł. na  organizację publicznego transportu zbiorowego dot. 

dofinansowanie kursów nierentownych. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący zamknął dyskusję i skierował pod głosowanie 

przyjęcie uchwały: na 14 radnych biorących udział w głosowaniu: głosowało 14 „za” za 

przyjęciem uchwały. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

2. Uchwała Nr XLIII/383/2021 w sprawie emisji obligacji Gminy Kobylnica 

Projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem i materiałami na sesję. Projekt 

przedstawiono i omówiono na wspólnym posiedzeniu stałych komisji. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Skarbnik wyjaśniła, że obligacje zostaną wyemitowane w konkursie - zostanie wybrana oferta 

najbardziej korzystna dla gminy. Wykup obligacji został określony w §4 , wskaźniki wraz z 

oprocentowaniem wpisane są do WPF. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący zamknął dyskusję i skierował pod głosowanie 

przyjęcie uchwały: na 14 radnych biorących udział w głosowaniu: głosowało 14 „za” za 

przyjęciem uchwały. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

3. Uchwała Nr XLIII/384/2021 w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Narodowego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie  

Projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem i materiałami na sesję. Projekt 

przedstawiono i omówiono na wspólnym posiedzeniu stałych komisji. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Skarbnik – projekt uchwały dot. zaciągnięcia długoterminowej pożyczki ze środków NFOŚiGW w 

Warszawie do wysokości 4.252.210 zł na pokrycie deficytu budżetu w związku z realizacją 

zadania „Poprawa efektywności energetycznej w Gminie Kobylnica poprzez termomodernizację 

czterech budynków Szkoły Podstawowej w Kobylnicy”. Spłaty rat pożyczki wraz z należnym 

oprocentowaniem  

ujęto w WPF. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący zamknął dyskusję i skierował pod głosowanie 

przyjęcie uchwały: na 14 radnych biorących udział w głosowaniu: głosowało 14 „za” za 
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przyjęciem uchwały. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

4. Uchwała Nr XLIII/385/2021 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kobylnica 

Projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem i materiałami na sesję. Projekt 

przedstawiono i omówiono na wspólnym posiedzeniu stałych komisji. 

Wójt zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały (radni autopoprawkę otrzymali przed sesją): 

1) w załączniku nr 1 „Prognoza Finansowa Gminy Kobylnica na lata 2022-2037” zmienia się 

następującą pozycje Prognozy: 

a) w związku z Zarządzeniem Wójta Gminy Kobylnica Nr 341/2021 z dnia 15 grudnia 2021r.w 

sprawie wyboru długości okresu średniej arytmetycznej stosowanego do wyliczenia relacji 

określonej w art. 243 ust. 1 ustawy o finansach publicznych, w związku z przyjęciem okresu 

siedmiu lat do wyliczenia średniej arytmetycznej relacji dochodów bieżących 

powiększonych o dochody ze sprzedaży majątku oraz pomniejszonych o wydatki bieżące 

do dochodów bieżących budżetu zmianie uległy następujące pozycje: 

ROK Kolumna 8.1 Kolumna 8.3 Kolumna 8.3.1 Kolumna 8.3 Kolumna 8.3.1 

 WG PROJEKTU Z AUTOPOPRAWKĄ 

 Relacja określona 

po lewej stronie 

nierówności we 

wzorze, o którym 

mowa w art. 243 

ust. 1 ustawy (po 

uwzględnieniu 

zobowiązań 

związku 

współtworzonego 

przez jednostkę 

samorządu 

terytorialnego 

oraz po 

uwzględnieniu 

ustawowych 

wyłączeń 

przypadających 

na dany rok) 

Dopuszczalny 

limit spłaty 

zobowiązań 

określony po 

prawej stronie 

nierówności we 

wzorze, o którym 

mowa w art. 243 

ustawy, po 

uwzględnieniu 

ustawowych 

wyłączeń, 

obliczony w 

oparciu o plan 3 

kwartału roku 

poprzedzającego 

pierwszy rok 

prognozy 

(wskaźnik 

ustalony w 

oparciu o średnią 

arytmetyczną z 

poprzednich lat) 

Dopuszczalny 

limit spłaty 

zobowiązań 

określony po 

prawej stronie 

nierówności we 

wzorze, o którym 

mowa w art. 243 

ustawy, po 

uwzględnieniu 

ustawowych 

wyłączeń, 

obliczony w 

oparciu o 

wykonanie roku 

poprzedzającego 

pierwszy rok 

prognozy 

(wskaźnik 

ustalony w 

oparciu o średnią 

arytmetyczną z 

poprzednich lat) 

Dopuszczalny 

limit spłaty 

zobowiązań 

określony po 

prawej stronie 

nierówności we 

wzorze, o którym 

mowa w art. 243 

ustawy, po 

uwzględnieniu 

ustawowych 

wyłączeń, 

obliczony w 

oparciu o plan 3 

kwartału roku 

poprzedzającego 

pierwszy rok 

prognozy 

(wskaźnik 

ustalony w 

oparciu o średnią 

arytmetyczną z 

poprzednich lat) 

Dopuszczalny 

limit spłaty 

zobowiązań 

określony po 

prawej stronie 

nierówności we 

wzorze, o którym 

mowa w art. 243 

ustawy, po 

uwzględnieniu 

ustawowych 

wyłączeń, 

obliczony w 

oparciu o 

wykonanie roku 

poprzedzającego 

pierwszy rok 

prognozy 

(wskaźnik 

ustalony w 

oparciu o 

średnią 

arytmetyczną z 

poprzednich lat) 

2022 8,68% 17,02% 16,80% 19,44% 19,34% 

2023 10,23% 17,83% 17,60% 18,63% 18,54% 

2024 11,70% 16,83% 16,61% 18,28% 18,19% 

2025 10,57% 17,59% 17,59% 18,01% 17,91% 

 

b) kolumna 2.2.1.1  „ Wydatki majątkowe, w tym, wydatki o charakterze dotacyjnym na 

inwestycje i zakupy inwestycyjne” 

- w roku 2022 – otrzymuje wartość 585.474 zł (zamiast kwoty 471.230 zł); 

c) kolumna 9.1.1.1  „Dotacje i środki o charakterze bieżącym na realizację programu, 

projektu lub zadania finansowanego z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 

pkt 2 ustawy, w tym finansowane środkami określonymi w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy:” 

- w roku 2022 – otrzymuje wartość 262.878 zł (zamiast kwoty  268.878 zł); 
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d) kolumna 9.3.1.1 „ Wydatki bieżące na programy, projekty lub zadania finansowane z 

udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy, w tym finansowane 

środkami określonymi w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy” 

- w roku 2022 – otrzymuje wartość 262.878 zł (zamiast kwoty 333.014 zł); 

Wójt odczytał uchwałę Nr 216/g228/F/II/21 składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 2 grudnia 2021r. w sprawie opinii o projekcie uchwały o 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kobylnica na lata 2022-2037 (uchwała w aktach 

sprawy). 

Skarbnik dodała, że podczas posiedzenia stałych komisji przedstawiła analizę finansową na 

podstawie danych z Prognozy Wieloletniej konieczną do dokonania wyboru długości okresu 

średniej arytmetycznej stosowanego do wyliczenia relacji określonej w art. 243 ust. 1 ustawy o 

finansach publicznych. Wszyscy członkowie Komisji obecni na wspólnym posiedzeniu 

jednogłośnie przyjęli rekomendację wyboru okresu 7 letniego do wyliczenia relacji określonej w 

art. 243 ust. 1 ustawy o finansach publicznych. Zostało w tej sprawie wydane Zarządzenie Wójta 

Gminy Kobylnicy, które przekazano Przewodniczącemu Rady Gminy.  

W związku z brakiem pytań Przewodniczący zamknął dyskusję i skierował pod głosowanie 

przyjęcie uchwały wraz z autopoprawką: na 14 radnych biorących udział w głosowaniu: 

głosowało 14 „za” za przyjęciem uchwały. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

5. Uchwała Nr XLIII/386/2021 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kobylnica na rok 2022 

Przewodniczący Rady zaznaczył, że radni otrzymali projekt w terminie wcześniejszym był on 

również szczegółowo omawiany i analizowany na wspólnym posiedzeniu stałych komisji w dniu 

24 listopada i 13 grudnia br. Autopoprawki radni otrzymali w dniu dzisiejszym przed 

rozpoczęciem sesji. 

Przewodniczący Rady w związku z tym, że uzasadnienie do projektu uchwały liczy 15 stron oraz 

mając na uwadze to, że wszyscy radni wcześniej otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem 

poddał pod głosowanie wniosek dotycząc odstąpienia od odczytywania uzasadnienia do projektu 

uchwały: na 14 radnych biorących udział w głosowaniu: głosowało 14 radnych „za” przyjęciem 

wniosku. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek dot. odstąpienia od czytania uzasadnienia do projektu uchwały 

został  

przyjęty jednogłośnie. 

Wójt przedstawił autopoprawki, które radni otrzymali przed sesją: 

w treści projektu uchwały § 6 pkt 3) 

o treści: 

„Dochody związane z realizacją zadań wykonywanych na podstawie umów lub porozumień 

między jednostkami samorządu terytorialnego w wysokości 388.500 zł i wydatki z nimi związane 

w wysokości 7.293.634 zł - zgodnie z załącznikiem nr 6”. 

otrzymuje brzmienie: 

„Dochody związane z realizacją zadań wykonywanych na podstawie umów lub porozumień 

między jednostkami samorządu terytorialnego w wysokości 388.500 zł i wydatki z nimi związane 

w wysokości 7.329.634 zł - zgodnie z załącznikiem nr 6.” 

w załączniku nr 6  „Dochody i wydatki związane z realizacją zadań wykonywanych na podstawie 

porozumień(umów) między jednostkami samorządu terytorialnego w 2022 roku” dodaje się 

pozycję o treści: 

Dział: 801, Rozdział: 80106, § 2310 

Planowane wydatki ogółem na 2022 rok: 36.000 zł, 

z tego wydatki bieżące: 36.000 zł, 

w tym dotacje: 36.000 zł. 

w załączniku nr 13  „Wydatki w ramach środków Funduszu Sołeckiego w 2022 roku” w jednostce 
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pomocniczej Łosino zmienia się nazwę zadania oraz klasyfikację budżetową wydatków z treści: 

Lp. 
Jednostka 

pomocnicza 
Nazwa zadania Dział Rozdział § 

Kwota 

wydatków,  

 w tym 

wydatki 

majątkowe  

12 ŁOSINO 

Zabezpieczenie przed 

zalewaniem ul. Głównej w 

Łosinie poprzez wykonanie 

odcinka kanalizacji deszczowej 

ul. Wichrowa Łosino 

010 01010 6050 30 000,00 30 000,00 

 na treść: 

Lp. 
Jednostka 

pomocnicza 
Nazwa zadania Dział Rozdział § 

Kwota 

wydatków,  

 w tym 

wydatki 

majątkowe  

12 ŁOSINO 

Zarządzanie wodami opadowymi 

i roztopowymi na terenie Gminy 

Kobylnica (Zabezpieczenie 

przed zalewaniem ul. Głównej w 

Łosinie poprzez wykonanie 

odcinka kanalizacji deszczowej 

ul. Wichrowa Łosino) 

010 01043 6050 30 000,00 30 000,00 

W wyniku wprowadzonych zmian nie nastąpiła zmiana  wysokości planowanych dochodów, 

wydatków, planowanego deficytu oraz kwot przychodów i rozchodów.  

Następnie Wójt odczytał projekt uchwały budżetowej na 2022r. z wraz z przedstawionymi  

autopoprawkami. Następnie odczytał uchwałę Nr 217/g228/P/II/21 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 2 grudnia 2021r. w sprawie opinii o projekcie 

uchwały budżetowej Gminy Kobylnica na 2022 rok oraz możliwości sfinansowania deficytu 

budżetu (uchwała w załączeniu) 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Joannę Walentukiewicz-Czałpińska Przewodniczącą 

Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa o przedstawienie opinii dot. projektu 

budżetu Gminy Kobylnica na 2022r. 

Przewodnicząca Komisji odczytała opinię, z której wynika, że Komisja Budżetu Rozwoju 

Gospodarczego i Rolnictwa po przeanalizowaniu projektu budżetu gminy na rok 2022 oraz po 

zapoznaniu się z opiniami stałych Komisji Rady Gminy pozytywnie opiniuje projekt budżetu 

Gminy Kobylnica na rok 2022 (opinia w załączeniu do protokołu). 

Wójt w swoim wystąpieniu powiedział m.in., że w przedłożonym projekcie budżetu zapisanych 

jest ponad 70 inwestycji, które będą miały wpływ na poprawę jakości życia mieszkańców. 

Przedstawiony budżet będzie trudny do realizacji - mamy dość trudne czasy jest pandemia, 

trudno powiedzieć jak sytuacja będzie wyglądała w najbliższym czasie. Głównym elementem 

budżetu są dochody z PIT, jak i środki finansowe pozyskiwane z innych źródeł na realizację 

inwestycji – w budżecie są wpisane zadania związane z termomodernizacją Szkoły w Kobylnicy, 

budową kanalizacji, wodociągów i inwestycji drogowych w Sycewicach. Jak również budowa dróg 

na terenie całej gminy. Zostały zabezpieczone środki na realizację zadań w ramach funduszu 

sołeckiego i budżetu obywatelskiego. Liczymy, że wszystkie wpisane do budżetu zadania 

zostaną na czas zrealizowane. Trudno jest dzisiaj pozyskać dobrych wykonawców, którzy 

zrealizują zadania w wyznaczonym terminie. Sytuacja pandemiczna ograniczyła możliwości 

inwestycyjne poprzez wydłużenie terminów realizacji poszczególnych zadań - słynne 

sformułowanie „zerwanie łańcucha dostaw”  powoduje to, że wykonawcy borykają się z wieloma 

problemami, co wpływa na przesuniecie realizacji inwestycji w czasie. Wójt poprosił radnych o 

przyjęcie przedstawionego budżetu gminy na 2022 rok, który umożliwi realizację polityki 

inwestycyjnej, finansowej i oświatowej gminy zgodnie z oczekiwaniami mieszkańców. 

Przewodniczący Rady otworzył debatę- dyskusję  nad projektem budżetu na 2022rok: 

Radna Iwona Drapalska-Krawczyk zaznaczyła, że jak zawsze jest sceptycznie nastawiona jeżeli 
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chodzi o zaciąganie pożyczek, kredytów czy obligacji ale jednocześnie rozumie, że bez tego nie 

zostaną zrealizowane inwestycje. Budżet jest napięty znajduje się w nim dużo inwestycji jednak 

mamy galopującą inflację stąd pytanie czy przy planowaniu środków na zadania inwestycyjne 

został zaplanowany tzw. „zapas” jeżeli ceny będą dalej tak wzrastały  i co się stanie jeżeli 

zabraknie nam środków czy przewidziane jest zaciąganie dalszych pożyczek czy rezygnacja z 

planowanych inwestycji. 

Wójt wyjaśnił, że podjęcie określonych działań będzie związane z wieloma czynnikami. Należy 

zauważyć, że zostały założone tzw. rezerwy w chwili kiedy były podejmowane decyzje o 

składaniu wniosków na środki zewnętrzne liczyliśmy się z inflacją w wysokości około 10%. 

Jednak trudno jest przewidzieć czy te środki, które zostały zaplanowane plus środki zewnętrzne 

będą wystarczające. To  dopiero okaże się na przełomie stycznia i lutego kiedy wpłyną  oferty 

dotyczące realizacji tych zadań. Planujemy do realizacji duże inwestycje m.in. termomodernizację 

szkoły w Kobylnicy (około 10 mln), budowę hali sportowej i modernizację szkoły w Kwakowie  

(około 10 mln), kanalizację Komorczyna (około 5 mln), zadania do realizacji w Sycewicach (około 

10 mln). Te zadania muszą być realizowane ponieważ mamy wsparcie zewnętrzne. Wszystko się 

okaże po przeprowadzonych przetargach. Jeżeli sytuacja będzie zbyt napięta to zostaną podjęte 

odpowiednie działania. Należy zaznaczyć, że do budżetu nie mamy wprowadzonych środków na 

które do tej pory otrzymaliśmy tylko promesy finansowe. Mamy zagwarantowane środki z 

Polskiego Ładu – około 13 mln, ponadto będziemy się ubiegać o inne środki. Przymierzamy się w 

najbliższym czasie do budowy szkoły w Bolesławicach (około 50 mln) czy też przebudowy drogi 

nr 21, budowy budynku wielorodzinnego w Kobylnicy. Będziemy występowali o zgodę rady gminy 

o zaciągniecie pożyczki na sfinansowanie tych zadań. Jeżeli sytuacja ekonomiczna gminy się 

pogorszyć będziemy ograniczali inwestycje oczywiście bez tych priorytetowych, na które mamy 

środki. Jeżeli będzie potrzeba będziemy się zastanawiali nad zaciągnięciem zobowiązań ale to w 

sytuacjach szczególnych i za zgodą rady gminy lub będziemy rezygnowali z części zadań ale 

należy pamiętać, że to co zostało wpisane do budżetu to jest to również inicjatywa radnych. Na 

dzień dzisiejszy trudno powiedzieć co będzie za pół roku. Jaki będzie rynek inwestycyjny. 

Zgodnie z opinią RIO będziemy starali się być ostrożni w podejmowaniu decyzji finansowych, 

które mogłyby zagrozić stabilności budżetu gminy. Będziemy się starali aby nasi następcy za 

kilka lat nie mieli dużych problemów finansowych w rozwiązywaniu problemów gminy. 

Radna Iwona Drapalska-Krawczyk zaznaczyła, że radni widzą potrzebę budowy szkoły w 

Bolesławicach ale w nawiązaniu do szkoły w Kobylnicy, czy plany dotyczą samej 

termomodernizacji czy zwiększenia liczby oddziałów. 

Wójt wyjaśnił, że zadanie będzie dotyczyło samej termomodernizacji czyli m.in. sposobu 

ogrzewania, wymiany stolarki okienne, pokrycia dachowego, izolacji ścian itp. kubaturowo obiekt 

się nie zwiększy. W Kobylnicy szkoła już się powiększyła o siedem oddziałów - ul. Transportowa. 

Kolejny etap to budowa szkoły w Bolesławicach, która zabezpieczy potrzeby szkoły na najbliższe 

lata. 

Radny Ryszard Cichosz – zapytał o rezerwę celową w wysokości 240 tys., czy te środki można 

przeznaczyć na odśnieżanie dróg. Następne pytanie dot. wpływów do budżetu 480 tys. z tytułu 

koncesji i handlu alkoholem – jak w praktyce wygląda wydatkowanie tych środków (są to środki 

znaczone, które można wydatkować na konkretny cel) czy rodziny osób uzależnionych mają 

pomoc z tego tytułu. 

Wójt w odpowiedzi na pierwsze pytanie wyjaśnił, że środki z zarządzania kryzysowego nie mogą 

zostać przeznaczone na odśnieżanie są to środki do wykorzystania jeżeli zachodzi konieczność 

ratowania życia i bezpieczeństwa - powódź lub pożar oraz na działania związane z walką z 

COVID. Utrzymaniem zimowym zajmuje się CUW w Kobylnicy. 

Pani Anna Łabik kierownik OPS w Kobylnicy udzieliła odpowiedzi na pytanie związane z 

wydatkowaniem środków w tzw. korkowego - środki te są przeznaczane m.in. na opłacanie 
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pobytu osób w ośrodkach uzależnień, finansowane są działania GKRPA, w tym  spotkania z 

osobami uzależnionymi, kierowanie wniosków do biegłych i Sądu. Również finansowane jest 

funkcjonowanie świetlic środowiskowych w szkołach oraz letni wypoczynek dzieci (kolonie). 

Radna Joanna Walentukiewicz-Czałpińska - w związku z wprowadzeniem od styczna „Polskiego 

Ładu” zapytała jak będą kształtowały się wpływy z podatku dochodowego od osób fizycznych w 

porównaniu z latami wcześniejszymi. 

Skarbnik wyjaśniła, że jeżeli chodzi o podatek PIT to według prognozy jest on przyjmowany 

zgodnie z zawiadomieniem ministra finansów. W roku 2020 do 2021 był niewielki wzrost PIT na 

co miała wpływ pandemia, jeżeli chodzi o porównanie do planowanych wpływów 2021 do 2022 to 

gmina osiągnęła podobny poziom do br. Natomiast patrząc historycznie to w ostatnich latach 

średni przyrost PIT co rocznie wynosił około 2-2,5 mln i tu widzimy znaczną utratę dochodów. W 

przyszłym roku utrata będzie związana już nie z pandemią ale z wprowadzeniem Polskiego Ładu. 

W budżecie gminy na 2022 r. w przychodach została wpisana kwota rekompensaty utraconych 

dochodów, które gmina otrzyma jeszcze w tym roku – są to utracone dochody wyliczone przez 

ministerstwo finansów  dotyczy to m.in.  PIT. Jest to kwota prawie 2 mln zł, tylko należy pamiętać, 

że jest to kwota, która została wpisana jako dochody przyszłoroczne i jest to rekompensata 

jednorazowa otrzymana w roku 2021 na rok 2022 – więcej takich rekompensat gmina już nie 

otrzyma. Można oszacować, że gmina w latach kolejnych będzie miała utratę z tego tytułu około 

2 do 2,5 mln zł.  Jednak konkretne szacunki będzie można wykonać pod koniec przyszłego roku 

wtedy zobaczymy jaki będzie faktyczny udział gminy w podatku dochodowym PIT. Jak sytuacja 

będzie wygadała w latach następnych będzie to widoczne pod koniec 2022r. mając już wiedzę co 

planuje ministerstwo na rok 2023. 

Radna Krystyna Balcerek powiedział m.in., że przedstawiony budżet jest realny do zrealizowania. 

W budżecie jest wpisanych dużo inwestycji dzięki pozyskaniu dużych funduszy zewnętrznych. 

Radna zapytała czy w dalszym ciągu będziemy się ubiegali o środki zewnętrzne i będziemy je 

wprowadzać do budżetu aby realizować dodatkowe zadania chodzi m.in. o budowę remizy w 

Kruszynie. 

Wójt wyjaśnił, że kiedy pojawiają się możliwości pozyskiwanie dodatkowych środków z różnych 

źródeł staramy się składać wnioski aby je pozyskać. Radna wskazała na remizę w Kruszynie, 

która  została wpisana do strategii naszego regionu. Jednak należy zaznaczyć, że nie będzie to 

lawina wniosków ponieważ na wszystko potrzebne są środki w ramach wkładu własnego. 

Ponadto wybudowane obiekty należy utrzymywać, na co będą potrzebne znaczne środki w latach 

przyszłych. 

Radny Janusz Kaszowski zapytał o sprzedaż gruntów, na jakie wpływy możemy liczyć przy tak 

szalejącej inflacji. 

Wójt wyjaśnił, że będzie to regulował rynek ciężko na to odpowiedzieć w chwili sprzedaży 

będziemy analizowali transakcje finansów na rynku i na tej podstawie będziemy podejmowali 

decyzj o ewentualnej sprzedaży. Przy sprzedaży musimy się kierować zasadą jawności i 

transparentności.  Należy też liczyć się z siłą nabywczą społeczeństwa. W pewnym okresie przy 

takiej inflacji i cenie kredytów bankowych może się okazać że nastąpi zastopowanie inwestycji w 

zakresie budownictwa mieszkaniowego. Gmin ma przeznaczone grunty do sprzedaży, w tym  z 

przeznaczeniem na fotowoltaikę, która może przynosić znaczne dochody dla gminy. 

Radny Leon Kiziukiewicz w nawiązaniu do realizacji zadania oświetleniowego w ramach PPP 

zapytał czy w umowie jest możliwość przesunięcia spłaty finansowej w związku ze wzrostem 

kosztów (stopy procentowe). 

Wójt wyjaśnił, że umowa partnerska składa się z dwóch elementów: inwestycyjnego i 

dostępności. 

Element inwestycyjny podlegał renegocjacji  w zakresie terminów realizacyjnych ponieważ firma 

powinna zakończyć inwestycje do końca października jednak z przyczyn związanych z brakiem 
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elementów (import z Chin)  przedłużono  termin do końca marca 2022r. (opracowano nowy 

harmonogram podłączeń oświetlenia). Element dostępności jest związany z utrzymaniem sieci 

przez najbliższe lata – umowa umożliwia korektę finansową poprzez zwiększenie udziału 

finansowego gminy o stopień inflacji. 

Radna Iwona Drapalska-Krawczyk w nawiązaniu do tego, że w szkole w Kobylnicy został otwarty 

drugi gabinet sensoryczny dla dzieci pytanie czy w kolejnych latach są plany utworzenia takich 

gabinetów w innych szkołach na terenie gminy. Ponadto czy dzieci z innych szkół mogą 

korzystać z gabinetów w Kobylnicy. 

Pani Marta Prezlata Dyrektor CUW w Kobylnicy wyjaśniła, że gabinet w Kobylnicy został 

uruchomiony ze środków zewnętrznych, które szkoła pozyskała jednak i tak nie zabezpiecza to 

potrzeb wszystkich dzieci, które się zgłosiły. W najbliższym czasie zostanie uruchomiony gabinet 

w Słonowicach. Szkoły w Kończewie i Sycewicach posiadają miejsca na gabinety natomiast w 

Kwakowie na dzień dzisiejszy jest brak miejsca – potrzebna jest dobudówka. 

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod 

głosowanie przyjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kobylnica na rok 2022 wraz 

z autopoprawkami - zaznaczył, że uchwała jest przyjmowana bezwzględną większością głosów:  

Na 14 radnych biorących udział w głosowaniu: głosowało 14 radnych „za” przyjęciem uchwały. 

Uchwała wraz z autopoprawkami została przyjęta jednogłośnie. 

Wójt w imieniu swoim i pracowników podziękował radnym za przyjęcie uchwały budżetowej na 

2022r. 

6. Uchwała Nr XLIII/387/2021 w sprawie przyjęcia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Kobylnica 

Projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem i materiałami na sesję. Projekt 

przedstawiono i omówiono na wspólnym posiedzeniu stałych komisji. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący zamknął dyskusję i skierował pod głosowanie 

przyjęcie uchwały: na 14 radnych biorących udział w głosowaniu: głosowało 14 „za” za 

przyjęciem uchwały. Uchwała została podjęta jednogłośnie.  

7. Uchwała Nr XLIII/388/2021 w sprawie przyznania honorowego tytułu „Zasłużony dla Gminy 

Kobylnica” 

Projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem i materiałami na sesję. Projekt 

przedstawiono i omówiono na wspólnym posiedzeniu stałych komisji. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący zamknął dyskusję i skierował pod głosowanie 

przyjęcie uchwały: na 14 radnych biorących udział w głosowaniu: głosowało 14 „za” za 

przyjęciem uchwały. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad.5 

Interpelacje i zapytania radnych - brak zgłoszeń. 

Ad. 6 

Wolne wnioski 

Wójt przedstawił odpowiedź na wnioski zgłoszone przez radnych podczas ostatniej sesji  – 

informacja w aktach sprawy. 

Radny Janusz Kaszowski: 

- zgłoszenie - droga powiatowa Reblino-Runowo na przepuście utworzył się próg zwalniający, 

 oraz rynna – droga w tym miejscu się zapada. Na dzień dzisiejszy (okres zimowy) należy 

ustawić znaki ostrzegawcze.  

Wójt – gmina wystąpi do ZDP o odpowiednie oznakowanie oraz przebudowę tego fragmentu 

drogi. 

Radna Iwona Drapalska-Krawczyk: 
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- zgłoszenie dot. remontu drogi powiatowej Lulemino-Kuleszewo na odcinku gdzie brak płyt. 

Wójt – wniosek zostanie przekazany do ZDP w Słupsku. 

- przekazanie harmonogramu prac inwestycyjnych planowanych do realizacji w 2022r. 

Wójt – harmonogram zostanie przekazany w III dekadzie stycznia 2022r., do tego czasu zostanie 

przygotowany harmonogram przetargów powyżej 130 tys. euro i harmonogram prac 

inwestycyjnych poniżej 130 tys. euro. 

Radna Barbara Stępień: 

- zgłoszenie dot. uszkodzonego nowego słupa oświetleniowego w Kuleszewie.  

Radny Ryszard Cichosz: 

- ustawienie w parku przy ul. Grabowej koszy na odchody dla zwierząt (mieszkańcy do parku 

wychodzą na spacer z psami aby nie zanieczyszczać terenu należy rozważyć taką możliwość). 

Wójt sprawą zajmie się CUW oraz Straż Gminna. 

Radny Mieczysław Stępniewski poruszył sprawę zakończenia remontu szatni w Sycewicach 

chodzi o część sanitarną. 

Dyrektor CUW wyjaśniła, że prace cały czas trwają wykonawca czeka na dostawę drzwi. 

Ad. 8 

Uchwały podjęte na XLIII sesji Rady Gminy Kobylnica od nr 382 do nr 388: 

1. Uchwała Nr XLIII/382/2021w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu 

na organizowanie publicznego transportu zbiorowego 

2. Uchwała Nr XLIII/383/2021 w sprawie emisji obligacji Gminy Kobylnica 

3. Uchwała Nr XLIII/384/2021 w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Narodowego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie 

4. Uchwała Nr XLIII/385/2021 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kobylnica 

5. Uchwała Nr XLIII/386/2021 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kobylnica na rok 2022 

6. Uchwała Nr XLIII/387/2021 w sprawie przyjęcia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Kobylnica 

7. Uchwała Nr XLIII/388/2021 w sprawie przyznania honorowego tytułu „Zasłużony dla Gminy 

Kobylnica” 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zamknął XLIII sesję Rady Gminy 

Kobylnica. 

Przewodniczący Rady 

Leon Kiziukiewicz 

Protokółowała: 

M. Młodecka-Jopek 


